
Slovo starosty
Vážení spoluobčané,
doufejme, že se pomalu vracíme k běžnému životu doby „předcovidové“. Probíhá 

očkování proti koronaviru, vláda postupně uvolňuje krizová opatření, otevřely se za-
hrádky restaurací, děti máme ve školách a můžeme se věnovat sportovním a kulturním 
aktivitám. V Dlouhopolsku bylo dosud zaznamenaných 21 případů nákazou COVID-19 
(4 lidé byli hospitalizováni). Bohužel, ale i v naší obci docházelo k porušování podmínek 
nouzového stavu ze strany místních občanů a majitelů rekreačních objektů.

Chtěl bych tímto poděkovat členům Sboru dobrovolných hasičů v Dlouhopolsku, 
kteří zajistili dodání respirátorů FFP-2 všem občanům, starším 70 let a věnovali finanční 
částku ze svých prostředků na zakoupení dalších kusů.

V  současné době zpracováváme podklady pro žádosti o  dotace na rekonstrukci 
chodníku v  ulici Na Husánku (od čp. 51 k  čp. 131), v  červenci zahájíme rekonstrukci 
chodníku a  vjezdů v  ulici Poděbradská (od čp. 128 k  čp. 126), projektant pracuje na 
dokumentaci pro rekonstrukci chodníků v ulici Poděbradská (od čp. 26 k čp. 34) a Na 
Husánku (od čp. 106 k čp. 36). V ulici K Úvozu je hotová pokládka kabelů veřejného 
osvětlení a  místního rozhlasu a  firma MEDIOS-MK s.r.o. Městec Králové zde instaluje 
nové stožáry veřejného osvětlení.

Protože se nezadržitelně blíží léto, přeji dětem prázdniny podle jejich představ a do-
spělým příjemné prožití dovolených a zaslouženého volna. A hlavně – hodně zdraví.

                 Jaroslav Okrouhlý, starosta obce
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Sbor dobrovolných hasičů Dlouhopolsko
ve spolupráci s Obecním úřadem a Motorestem Kopičák

zve všechny turisty, rodiny s dětmi i prosté milovníky procházek
blízkého i širokého okolí

na 3. ročník pochodu

Dlouhopolská šlápota
Délka pochodu: 9 km

Start: budova bývalé školy (Poděbradská 5) 8:00 - 9:00 hod.
Cíl: fotbalové hřiště, předpokládaný konec do 14:00 hodin

Startovné: 30,- Kč
Registrace účastníků na ou@dlouhopolsko.cz

Občerstvení zajištěno.
V cíli si opečeme buřty, děti dostanou zmrzlinu.

Jde se za každého počasí!
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Start:
Cíl:

Pochod je na vlastní nebezpečí, za své děti zodpovídají rodiče. Dovolujeme si informovat účastníky akce, že budou pořizovány fotogra� cké záznamy. 
Účastníci akce tímto souhlasí s následným uveřejněním fotogra� í v Dlouhopolském zpravodaji, na FB a webových stránkách obce.

sobota 19. června 2021

www.boftisk.cz

Uzavření
silnice

Krajský úřad Středočeské-
ho kraje povolil úplnou uza-
vírku silnice č. I/11 z důvodu 
opravy zpevněných krajnic 
a  mostu za Kopičákem 
v termínu od 27. května 2021 
do 31.  srpna  2021. Objízdná 
trasa ve směru na Chlumec 
nad Cidlinou je pro vozidla 
o celkové hmotnosti do 3,5 t 
vedena přes Běrunice a Kně-
žičky, pro vozidla o  celkové 
hmotnosti nad 3,5 t přes Že-
huň a po dálnici D 11.

Starosta obce 8.  5. po-
ložil kytici na hrob ruských 
vojáků. Věnoval tichou vzpo-
mínku těm, kteří se nedožili 
osvobození v květnu 1945.

Dlouhopolsko zdarma číslo 30. datum: 4. června 2021
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Z jednání zastupitelstva obce dne 26. 4. 2021
*Účetní obce Michaela Součková seznámila s výsledky hospodaření obce k 31. 3. 2021.
*Zastupitelstvo schválilo rozpočtové opatření č. 02/2021 k 26. 4. 2021.
*Zastupitelstvo vzalo na vědomí informace o  přípravě akce Stavební úpravy chodníku v  ulici Na Husánku. 

Jedná se o rekonstrukci chodníků od čp. 51 k čp. 131 (náklady cca 760 000 Kč). Zastupitelstvo schválilo návrh  
na realizaci výběrového řízení na dodavatele stavby.

*Zastupitelstvo schválilo návrh na podání žádostí o  dotace na projekt Stavební úpravy chodníku v  ulici  
Na Husánku do programů:

a) Středočeský kraj = Program 2021  – 2024 pro poskytování dotací na rozvoj obcí do 2 000 obyvatel  
ze Středočeského Fondu obnovy venkova ve znění Dodatku č. 1

b) Státní fond dopravní infrastruktury = Příspěvek na financování opatření ke zvýšení bezpečnosti nebo plynulosti 
dopravy nebo opatření ke zpřístupňování dopravy osobám s omezenou schopností pohybu nebo orientace 
pro rok 2022

c) IROP (Integrovaný regionální operační program  – Ministerstvo pro místní rozvoj) = Zvyšování bezpečnosti 
chodců, bezbariérové úpravy chodníků

*Starosta informoval zastupitelstvo o plánované rekonstrukci chodníku v ulici Poděbradská (od č. 128 k č. 126), 
která bude zahájena v červenci. Obecní úřad ve spolupráci s firmou SEDOZ zajistí dokumentaci k dopravnímu 
značení stavby.

*Zastupitelstvo pověřilo starostu obce zastupováním obce Dlouhopolsko na řádné valné hromadě společnosti 
Vodovody a kanalizace Nymburk.

*Zastupitelstvo neschválilo návrh starosty obce na poskytnutí příspěvku z rozpočtu obce pro pojízdnou prodejnu 
Jiřího Vojty z Kutné Hory (na krytí neinvestičních nákladů spojených s provozem pojízdné prodejny, která do 
obce zajíždí od 12. 4. každé úterý a pátek před hasičskou zbrojnici).

*Zastupitelstvo schválilo žádost Městské nemocnice v Městci Králové o finanční příspěvek pro covidové oddělení 
a pověřilo starostu obce podpisem smlouvy o poskytnutí příspěvku.

*Zastupitelstvo vzalo na vědomí informace o přípravě rekonstrukce elektrických rozvodů v ulicích Poděbradská 
(od čp. 2 k čp. 126) a Vrátková.

*Zastupitelstvo vzalo na vědomí informace o problematice likvidace domovních odpadů. 
*Zastupitelstvo schválilo návrh, aby od 1. 1. 2022 platil výběr poplatku za likvidaci domovních odpadů za obecní 

systém – nový poplatek odpovídá současnému systému.
*Zastupitelstvo vzalo na vědomí informace o průběhu Sčítání lidu, bytů a domů 2021.
*Zastupitelstvo vzalo na vědomí informace o nařízeních Státní veterinární správy pro Středočeský kraj, kterými 

byla nařízena mimořádná veterinární opatření k zamezení šíření nebezpečné nákazy (vysoce patogenní aviární 
influenzy = ptačí chřipky).

*Zastupitelstvo schválilo návrh Pachtovní smlouvy (smluvní strany Obec Dlouhopolsko  – Petr Čapek Velké 
Výkleky). Předmětem pachtu jsou pozemek parc. č. 196/1 (trvale travní porost – 5 017 m²), část pozemku parc. 
č. 199/5 (rybník/vodní plocha – 173 m²) a část pozemku parc. č. 199/7 (rybník/vodní plocha – 487 m²).

*Zastupitelstvo souhlasilo s cenovou nabídkou firmy MEDIOS-MK s.r.o. Městec Králové na akci Veřejné osvětlení 
ulice K Úvozu. Předmětem akce je výstavba nového osvětlení v ulici K Úvozu.

*Starosta informoval zastupitelstvo o instalaci zařízení pro příjem a šíření internetového připojení v části obce, 
které Ing. Ondřej Suchánek z Městce Králové umístil 6. 3. na střechu budovy Obecního úřadu.

Zveřejněny jsou upravené verze dokumentů z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle zá-
kona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění. Úplná znění dokumentů jsou uložena v archívu obecního úřadu.

Zastupitelstvo obce

Rekonstrukce elektrických rozvodů
v ulicích Poděbradská a Vrátková

V dubnu byly zahájeny práce na přípravě rekonstrukce elektrických rozvodů v ulicích Poděbradská (od čp. 2 
k čp. 126) a Vrátková. S realizací investor ČEZ Distribuce Děčín počítá přibližně do dvou let. Projektanti firmy AZ 
Elektrostav Nymburk oslovili majitele jednotlivých nemovitostí a připravují projektovou dokumentaci pro vydání 
územního rozhodnutí. V rámci této akce dojde k výkopovým pracím, demontáži venkovního elektrického vedení, 
odstranění sloupů a střešních konzolí v celé trase. Obecní úřad vznese požadavek na současné položení rozvodů 
místního rozhlasu (v současnosti je rozhlas částečně umístěný na sloupech a podpůrných zařízeních elektrického 
vedení). Zároveň bude řešena situace fotbalových šaten na místním hřišti – elektrické vedení je od čp. 120 umís-
těno na sloupech a před hřištěm prochází mezi stromy.
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Obecní
knihovna

Konečně jsme se všichni dočkali, pandemie 
je na ústupu a život se začíná vracet do normálu. 
A do běžného výpůjčního režimu (každé pondělí 
17.00 – 20.00 hodin) se také vrátila naše knihov-
na. Převzala jsem knihovnu po paní Mgr. Michaele 
Fojtíčkové, které tímto chci poděkovat za její práci 
pro Obecní knihovnu a rady, které mi předala.

Dosud jste měli možnost dozvědět se informa-
ce o knihovně z webových stránek obce. Pro další 
informace a novinky o knihách jsem založila face-
bookový profil Knihovna Dlouhopolsko (https://
www.facebook.com/knihovna.dlouhopolsko).

Zde jsem vyhlásila několik soutěží a akcí, např. 
děti i dospělí se mohli zapojit do malování a vyrá-
bění čarodějnic, zajistili jsme sběr starých mobil-
ních telefonů. Další akcí je malování na kamínky 
různými technikami. Až do 18. června namalova-
né kamínky můžete přinést do knihovny, ty pak 
předám do Oblastní charity v Hradci Králové. Ka-
mínky budou prodávány na kamínkové benefici 
23.–24.  6. Výtěžek bude věnován Středisku rané 
péče Sluníčko, které pomáhá rodinám s postiže-
nými dětmi. Také jsme se zapojili do celoročního 
sběru sušené pomerančové a  citronové kůry. Při 
jejím sušení nejen provoní byt, ale najde i  další 
uplatnění. Dobře usušenou kůru můžete také no-
sit do knihovny, na pilné sušiče čeká drobná od-
měna.

Zároveň vás chci pozvat na besedu s  regio-
nálním spisovatelem panem Janem Řehounkem 
z  Nymburka. Beseda se bude konat ve středu 
23. 6. 2021 od 18. 00 hod. v budově bývalé školy. 
Po skončení besedy bude možné jeho knihy za-
koupit za zvýhodněnou cenu.

Ráda vás přivítám nejen na besedě, ale 
i  v  knihovně při výpůjčce knih. Přeji Vám všem 
krásné a pohodové letní dny a po prázdninách se 
budu těšit na akcích, které pro vás připravuji.

           Mgr. Bc. Jana Okrouhlá

Psaní knih je
velké

dobrodružství

         Obecní knihovna Dlouhopolsko               
         ve spolupráci s Obecním úřadem               

zve na besedu

ve středu 23. června 2021 od 18. 00 hodin
v budově bývalé školy

 
Po skončení besedy je možné knihy

zakoupit za zvýhodněnou cenu .
 

JAN ŘEHOUNEK
nymburský spisovatel,

autor regionálních knih

Sbor dobrovolných hasičů 
Dlouhopolsko

Také začátek letošního roku byl ve znamení krizových 
opatření vlády a museli jsme omezit svoji činnost. Plánované 
akce pro jarní měsíce jsme proto zrušili.

Starosta obce objednal pro občany starší 70 let respirátory 
a požádal nás o spolupráci při jejich distribuci. Rozhodli jsme 
se, že pomůžeme a ze svých prostředků jsme zakoupili dal-
ších deset kusů respirátorů FFP-2 pro každého z nich. V pátek 
26. března jsme došlý materiál roztřídili a roznesli v taškách 
s naším logem všem seniorům – zároveň jsme předali respirá-
tory, které zaplatil Obecní úřad.

Tradiční pálení čarodějnic se v  letošním roce nekonalo. 
Materiál na skládce v Úvozu jsme 3. května spálili bez přítom-
nosti veřejnosti. Termín nahlásil starosta obce Hasičskému 
záchrannému sboru v Kladně, dozor u ohně zajistili členové 
našeho sboru.

Chtěl bych vás pozvat na 3. ročník pochodu Dlouhopol-
ská šlápota, který se koná v sobotu 19. června – pořádáme ho  
ve spolupráci s Obecním úřadem a Motorestem Kopičák. Tra-
su jsme pozměnili, délka je 9 km. Jste srdečně zváni.

               Oto Šidlík

Výkonný výbor Fotbalové asociace ČR na svém zasedání 
4. května rozhodl o ukončení soutěžního ročníku 2020/2021. 
Pro regulérnost soutěžního ročníku bylo nutné odehrát více 
než 50 % všech soutěžních utkání  – ve IV. třídě, skupině  
A, však naši fotbalisté sehráli pouze osm zápasů z plánova-
ných 26. Proto byl celý ročník 2020/2021 zrušený a výsledky 
byly anulovány.

Pořádání nemistrovských soutěží a  přátelských utkání je 
nyní možné, ovšem pouze v  souladu s  protiepidemickými 
předpisy nebo rozhodnutími orgánů státní správy a  samo-
správy.

Sportovní klub
Dlouhopolsko

Jaroslav Černý
Dne 29. dubna 2021 zemřel Jaroslav 

Černý čp. 141. Jeden z nejlepších útoč-
níků a později obránců dlouhopolské-
ho fotbalu se narodil 22. března 1946. 
Podle neúplné statistiky vstřelil v  le-
tech 1966 – 1986 celkem 125 branek. 
Hráč týmu dospělých Sokola Dlou-
hopolsko 1962  – 1986. Člen výboru 
1966 – 1968, 1976 – 1977, 1983 – 1988.

V sousední Opočnici, bývalém byd-
lišti, působil ve funkci místostarosty obce (2002 – 2006), člena 
zastupitelstva (2006 – 2009) a v letech 2010 – 2013 byl staros-
tou obce. Čest jeho památce!
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Odpady
Stav legislativy
Aktuální situace je taková, že i když nový zákon o odpadech platí již od 1. ledna 2021, Ministerstvo životního 

prostředí dosud nevydalo prováděcí vyhlášky k zákonu, a tudíž mnoho konkrétních postupů nemá jasný právní 
rámec. Toto právní vakuum je ze strany MŽP řešeno formou metodických pokynů a metodických sdělení.

Skládkové poplatky, třídící sleva
Mezi novinky, které platí hned od 1. ledna 2021, patří zcela nové nastavení skládkových poplatků, kdy obec 

odvádí skládkový poplatek přímo skládce, zatímco odpad přebírá do vlastnictví odpadová firma, která obsluhuje 
obec. Současně byl zavedený nový mechanismus tzv. „Třídící slevy“. Sleva pro obce je nyní určována limitním 
množstvím na obyvatele (míra vytříděnosti byla zrušena). Pro rok 2021 je stanoveno 200 kg na trvale žijícího ob-
čana, ale limitní množství se bude postupně snižovat (v roce 2029 120 kg na občana). Zároveň se bude navyšovat 
základní poplatek za uložení odpadu na skládce – v roce 2020 to bylo 500 Kč, v roce 2021 800 Kč a v roce 2029 to 
bude 1 850 Kč za tunu. Obec Dlouhopolsko má cca 220 obyvatel – na 44 tun je nižší sazba (500 Kč). V roce 2020 
bylo na skládku odvezeno 86,750 tuny odpadu – za vyprodukované odpady nad 44 tun (42,75 tuny) zaplatíme 
vyšší sazbu (800 Kč).

V novém zákoně zůstalo několik recyklačních cílů. Obec je povinna zajistit, aby odděleně soustřeďované recy-
klovatelné složky komunálního opadu tvořily v roce 2025 alespoň 60 %, v roce 2030 65 % a v následujících letec 
70 % z celkového množství komunálního odpadu.

Způsoby výběru místních poplatků od občanů
Další oblastí, kterou města a  obce nyní začínají řešit, je přechod na místní poplatky za komunální odpad.  

Od roku 2022 musí dojít ke změně obecní vyhlášky a výběru poplatků za odpady. Poplatky lze vybírat:
1) výběr poplatku za obecní systém – zde je stanovena maximální částka 1 200 Kč, tento poplatek odpovídá 

současnému systému (nyní mohou obce vybírat 1 000 Kč – u nás je stanoveno 700 Kč za osobu nebo nemovitost)
2) výběr poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci
a) podle hmotnosti (nejvýše 6 Kč/kg)
b) podle odpadu v litrech (nejvýše 1 Kč/l)
Obec může určit minimální základ dílčího poplatku nejvýše 10 kg nebo 60 l/měsíc. V prvním případě je nutné 

vážit každou jednotlivou nádobu a hrozí odvoz odpadu do okolí obce a vznik černých skládek. Za 120 l nádobu 
by činily náklady 6 240 Kč ročně, za 240 l nádobu 12 480 Kč ročně.

Zastupitelstvo obce souhlasilo s možností č. 1, tj. výběr poplatku za obecní systém. Do konce roku bude vy-
pracováno nové znění obecně závazné vyhlášky o likvidaci odpadů – zastupitelstvo zváží možnost zvýšení sazby 
poplatku za likvidaci domovních odpadů.

Firma Stavreko Hradec Králové neprodloužila platnost Smlouvy o nájmu movité věci ze dne 1. 4. 2016. Před-
mětem smlouvy byl pronájem kontejnerů na separaci a sběr biologicky rozložitelného komunálního odpadu a je-
jich odvoz do kompostárny v Levíně. Likvidaci bioodpadu nyní zajistí firma Znamínko – kontejner je umístěný na 
stávajícím stanovišti u Obecního úřadu.

Ladislav Brzák
Dne 23. března 2021 zemřel pan Ladislav Brzák čp. 98. Nejstarší občan Dlouhopolska se narodil 

26. února 1924 v čp. 59. Základní školu v Dlouhopolsku navštěvoval od roku 1930 do roku 1934, měš-
ťanskou školu v Městci Králové v letech 1934 až 1938. Potom pracoval doma jako rolník. V roce 1944 
byl totálně nasazený v továrně na výrobu leteckých motorů v německém Ludwigsfelde. Po osvobo-
zení byl zaměstnaný tři měsíce v letecké továrně Avia v Nové Pace. Odtud přešel na vlakové nádraží 
v Městci Králové – zde v letech 1945 až 1950 pracoval jako výhybkář a dělník. Další tři roky dojížděl 
na nádraží v Chlumci nad Cidlinou (celní deklarant) a od roku 1953 do roku 1984 na nádraží v Hradci 
Králové (celní deklarant – dozorčí přepravy na překládkové rampě). V roce 1984 odchází do starobní-
ho důchodu, dále však pracoval v Oboře jako lesní dělník (až do roku 1990).

Od roku 1943 hrál fotbal za Sportovní klub Dlouhopolsko na pozici útočníka nebo pravé spojky 
(v  letech 1946 – 1948 pracoval ve výboru jako náčelník). V  roce 1953 byl zvolený do výboru nově 

vzniklého Sokola Dlouhopolsko jako pokladník. Od roku 1942 byl členem Sboru dobrovolných hasičů Dlouhopolsko.
V letech 1971 – 1990 pracoval jako poslanec Místního národního výboru v Dlouhopolsku: 1971 – 1976 člen stavební ko-

mise, 1976 – 1986 předseda finanční a zemědělské komise, 1986 – 1990 člen komise veřejného pořádku (1976 – 1990 člen 
rady MNV). Čest jeho památce!

V důsledku epidemiologických opatření se pohřbu 31. března nemohli zúčastnit zástupci obce a Sboru dobrovolných 
hasičů – pracovníci pohřební služby proto zajistili předání věnců od obou organizací do obřadní síně.

Nyní je nejstarší občankou Dlouhopolska paní Marie Maršíková čp. 85 (*2. 4. 1928).
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Ptačí chřipka
Státní veterinární správa pro Středočeský kraj nařídila mimořádná veterinární opatření k zamezení šíření ne-

bezpečné nákazy (vysoce patogenní aviární influenzy = ptačí chřipky).
Aviární influenza (ptačí chřipka) je infekční onemocnění ptáků virového původu. Původcem onemocnění je 

chřipkový virus typu A, různých subtypů. Onemocnění se klinicky projevuje apatií, sníženým příjmem krmiva, 
sníženou snáškou, dýchacími potížemi, otoky na hlavě, krváceninami na končetinách a zvýšeným úhynem. Ne-
mocnost i úmrtnost může dosahovat až 100%. Inkubační doba je 3 až 7 dní a jednotlivé druhy ptáků jsou k nákaze 
různě vnímavé. Nejvíce vnímavá k  onemocnění je hrabavá a  vodní drůbež a  volně žijící vodní ptáci. K  přeno-
su onemocnění dochází přímo z nemocných ptáků nebo nepřímo pomocí kontaminovaných pomůcek, krmiva, 
vody apod. K infekci dochází nejčastěji přes trávicí ústrojí. Nemocní ptáci vylučují virus sekrety a exkrety, které 
následně kontaminují peří a okolí. Rozlišujeme vysoce patogenní formu aviární influenzy (HPAI) a nízce patogen-
ní formu aviární influenzy (LPAI). Obě formy podléhají podle veterinárního zákona oznamovací povinnosti. U HPAI 
může výjimečně dojít při vysoké infekční dávce k přenosu na člověka, nebo na jiné savce. Virus je ničen běžnými 
desinfekčními přípravky.

Vymezení ochranného pásma bylo nařízeno 22. 3. pro katastr obcí Vinice, Sloveč, Záhornice a Městec Králové – 
zrušeno 28. 4. (25. 3. bylo ve Vinicích likvidováno 2 930 kusů kachen a 3 780 vajec), 29. 3. pro katastr obcí Běrunice, 
Kněžičky, Velké Výkleky, Vlkov nad Lesy a Slibovice – zrušeno 29. 4. (28. 3. bylo ve Slibovicích zlikvidováno 7 300 
kachen a zhruba 45 000 vajec) a 30. 3. pro katastr obcí Malá Strana u Chotěšic, Nová Ves u Chotěšic, Vinice a Zá-
hornice – zrušeno 12. 5. (31. 3. bylo v Záhornicích zlikvidováno 7 600 kusů kachen). Dlouhopolsko se nacházelo 
v pásmu dozoru – zde se zakazuje veškerý pohyb drůbeže, který nebyl ohlášen veterinární správě. V obci se ne-
nalézají komerční drůbežářská hospodářství, a proto nebyl prováděný jejich soupis. Nebylo nutné provádět ani 
soupis drůbeže, ptactva chovaného v zajetí a domácích druhů savců u jednotlivých chovatelů.

V pásmu dozoru se nařizuje, mj.:
- zákaz veškerého pohybu drůbeže, kuřic před snáškou, jednodenních kuřat a vajec v pásmu dozoru, který 

nebyl ohlášen 24 hodin předem KVS SVS pro Středočeský kraj
- zákaz pohybu drůbeže, kuřic před snáškou, jednodenních kuřat a vajec do hospodářství, jatek, balíren nebo 

podniků na výrobu vaječných výrobků, které se nacházejí mimo pásmo dozoru
- zákaz vstupu drůbeže, jiného ptactva chovaného v zajetí nebo domácích druhů savců do hospodářství nebo 

jeho opuštění bez ohlášení 24 hodin předem KVS SVS pro Středočeský kraj a zajištění vhodných opatření biolo-
gické bezpečnosti s cílem zabránit rozšíření aviární influenzy. Toto omezení však neplatí pro domácí druhy savců, 
kteří mají přístup pouze do obytných prostorů v hospodářství, v nichž nemají:

a) žádný kontakt s drůbeží nebo jiným ptactvem chovaným v zajetí, které se nacházejí v tomto hospodářství,
b) přístup k žádným klecím nebo prostorům, v nichž jsou tato drůbež nebo jiné ptactvo chované v zajetí cho-

vány
- zákaz pořádání výstav, přehlídek, trhů, soutěží a jiných svodů drůbeže nebo jiného ptactva chovaného v za-

jetí
- zákaz vypouštění drůbeže za účelem zazvěření

EDDA Cup
závody automobilů do vrchu

Po několika změnách, odsouvání a  pře-
sunech v  původním kalendáři se podařilo 
8.  května uspořádat první závod na nové 
trati Makarov u  Strakonic. Přihlásilo se 73 
závodníků, včetně pěti účastnic dámského 
poháru. Ve třídě Saxo cup potvrdil roli favo-
rita vítězstvím Tomáš Arnošt. Dlouhopolský 
závodník Jan Vaněk (s  číslem 752) na voze 
Peugeot 106 skončil na třetím místě.

Průběžné pořadí jezdců v  absolutním 
hodnocení vede Tomáš Kučera (137 bodů), 
Jan Vaněk je na dvacátém místě (96 bodů).
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Dlouhopolské hospody
V roce 1571 vystavěla královská komora nový dvůr Dlouhopolsko. V urbáři městečka Žiželice nad Cidlinou se již 

tehdy připomíná krčma výsadní a v ní Martin šenkýř. Při dělení pozemků v roce 1676 se krčmáři pole nikde nepřiděluje, 
pouze se připomíná jeho role vedle silnice ku Praze. Krčmář není jménem uváděn.

V roce 1823 byla dokončena stavba císařské silnice v úseku od Kopičáku na hranice poděbradského panství. Ta do 
zapadlé vsi přinesla nezvyklý život a ruch. V těch dobách prosperovaly zájezdní hospody čili formanky. Dlouhopolsko je 
výhodně položeno na polovině cesty mezi Poděbrady a Chlumcem nad Cidlinou a hospoda v čp. 1 tak byla stále plná. 
Na hranici s čp. 2 stávaly prostorné stáje pro 16 – 20 koní a na dvoře kolna pro vozy (dnes je tu sál čp. 83). V roce 1835 
již jezdil po silnici dvakrát denně poštovní dostavník mezi Hradcem Králové a Prahou. Do Prahy se platilo odsud 2 zlaté 
36 krejcarů konvenční mince. Koncese zájezdního hostince čp. 1 zanikla v roce 1898, po vystavění čp. 83.

V roce 1865 postavila svoji hospodu i obec (nyní čp. 40). Bylo před ní umístěno mýto (závora, která se na noc zataho-
vala řetězem), které se pronajímalo na tři léta. Z vozu se tehdy platily 4 krejcary, z koně 2 – domácí byli od platby osvo-
bozeni. V roce 1894 koupil dům František Janata a obecní majetek přešel do soukromých rukou. Koncesi na hostinskou 
činnost však nadále udělovalo obecní zastupitelstvo. Například v roce 1923 udělila obec povolení Janu Kvasničkovi 
„s právem:

1. přechovávati cizince
2. podávati pokrmy
3. výčepu piva, vína, vína ovocného a jemných likérů
4. podávati kávu, čaj, čokoládu a jiné teplé nápoje k občerstvení
5. míti dovolené hry jakož i pořádati taneční zábavy
Dále se nedovoluje výčep a drobný prodej kořalky, poněvadž místní potřeba jest dostatečně kryta. Koncese Anežky Kou-

tecké se zrušuje, neboť se jí zřekla. Osobám do 16 let nepodávati lihové nápoje, od 16 do 18 let jen pivo a víno, při tanečních 
zábavách nepodávati lihoviny.“

V roce 1928 si Josef Strejcius pronajímá od obce za 150 Kč místo pro zřízení benzinového čerpadla firmy Vacuum Oil 
Company (jako první v Dlouhopolsku). Sál hospody sloužil místním divadelním ochotníkům, později se tu promítaly fil-
my. Na zahradě stával i kuželník. K uzavření hostince došlo v polovině 50. let. V roce 1984 JZD adaptovalo zakoupenou 
část budovy čp. 40 na bytovou jednotku, sál využíval syn posledního hostinského jako skladiště.

hostinec čp. 40 – 1911 čp. 40

hostinec čp. 12 – 1939 čp. 12
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hostinec čp. 83 – 1902 čp. 83

V roce 1874 přestavěl Solomon Markus dům čp. 12 na kupecký krámek a hostinec. Josef Koutecký v roce 1903 při-
stavěl na hranici s čp. 11 taneční síň. Benzinové čerpadlo firmy Jakl a Štěřík z Kolína je zde postaveno v roce 1930. V roce 
1937 provádí Václav Dědourek přestavbu hostince, dále zvětšuje lokál a sklepy. Jako hospoda sloužilo čp. 12 do roku 
1962. Nový majitel, Ján Považan, v roce 1967 sál zboural a objekt přestavěl na obytný dům. Jeho dcery zde v roce 1992 
otevírají novou provozovnu bistra (podnikání bylo ukončeno v roce 2001).

V roce 1898 se uprostřed obce usadil žid Moritz Polák, který vystavěl krámek a krčmu čp. 83 (již třetí ve vsi) a později 
z bývalé formanské kolny i taneční sál. Koncesi zájezdní hospody čp. 1 převedl na sebe. V roce 1906, po smrti Václava 
Vršťaly, vystoupil Polák proti hospodě v čp. 40. Žádal, aby její koncese byla zrušena, neboť „dvě hospody na 487 duší, 
jmenovitě při 4 výčepech kořalky, jest dost.“ Po zamítnutí žádosti se odvolal k okresnímu hejtmanství, ale marně. V roce 
1930 Josef Knytl pořizuje polostabilní benzinové čerpadlo Hammond od firmy Alois Brey Praha.

V roce 1961 převzala hostinec Jednota Nymburk. V letech 1985 – 1986 proběhla adaptace objektu a Dlouhopolsko 
získalo moderní restaurační zařízení. V roce 1991 však v rámci restitucí převzala pohostinství dcera posledních majite-
lů a postupně jej pronajala několika provozovatelům. Provoz kuchyně byl ukončený v roce 2000, prodej piva skončil 
v roce 2013.

Dlouhopolští hostinští:
čp. 40
1890 – 1891 = Solomon Markus
1891 – 1892 = František Janda
1892 – 1893 = František Křeček
1893 – 1895 = František Janata
1895 – 1896 = Antonín Vavrouš
1896 – 1897 = Antonín Kvasnička
1897 – 1898 = Václav Hyhlík
1898 – 1900 = Antonín Lukeš
1900 – 1905 = Václav Vršťala
1905 – 1906 = Václav Havlík
1906 – 1907 = Josef Javůrek
1907 – 1928 = Josef Kuřátko
1928 – 1931 = Josef Strejcius
1931 – 1938 = Josef Suchomel
1938 – 1940 = Josef Anděl
1940 – 1954 = Bedřich Černý
1954 – 1955 = Božena Černá
čp. 12
1874 – 1889 = Solomon Markus
1889 – 1891 = Moritz Polák
1891 – 1894 = Josef Kleiner
1894 – 1897 = Václav Kříž
1897 – 1902 = Josef Kasan
1902 – 1923 = Josef Koutecký
1923 – 1929 = Jan Kvasnička
1929 – 1962 = Václav Dědourek

bistro v čp. 12
1992 – 2000 = Soňa Považanová a Drahuše Posejpalová
2000 – 2001 = Drahuše Posejpalová
čp. 83
1898 – 1914 = Moritz Polák
1914 – 1928 = František Pšenička
1928 – 1937 = Růžena Pšeničková
1937 – 1964 = Josef Knytl
1964 – 1973 = Růžena Knytlová a Jiřina Pšeničková
1973 – 1975 = Marie Chocová a Zdeňka Nováková
1975 – 1989 = Zdeňka Nováková a Josef Novák
1989 – 1990 = Richard Duška
1990 – 1991 = Ladislav Spěvák
1991 – 1991 = Petr Půlpán
1991 – 1991 = Jiří Hladík
1991 – 1992 = Marie Poidingerová
1992 – 2000 = Jindřiška Bautzká a Eva Bláhová
2000 – 2013 = František Hýbler
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Ze života obce
Narození:
30. 3. = Klára Jansová čp. 120 – Gratulujeme!

Zemřeli:
23. 3. = Ladislav Brzák čp. 98 (*1924)
29. 4. = Jaroslav Černý čp. 141 (*1946)

Odstěhovali se:
Antonín Rochl, Josef Rochl, Jan Rochl, 
Jan Rochl, Václav Rochl, Pavla Rochlová, 
Pavlína Rochlová, Pavlína Rochlová  
a Miroslava Nosková čp. 126
Ladislav Novák čp. 66

Naši jubilanti:
duben
93 let – Marie Maršíková čp. 85
60 let – Štěpán Řízek čp. 129
80 let – Eugen Rutar čp. 89
70 let – Ladislav Vondruška čp. 54
70 let – Lubomír Pluhař čp. 24
červen
70 let – Milan Kvasnička čp. 135
60 let – Jaroslav Jošt čp. 52
86 let – Dagmar Martínková čp. 117
70 let – Irena Rutarová čp. 89
75 let – Miroslava Tlučhořová čp. 103
70 let – František Hýbler čp. 100

Naše příjmení
Cetkovský, Cetkovská
V České republice je 256 mužů a 254 žen s tímto příjme-

ním. Lidem, kteří pocházeli ze dvora či osady Cetkov (Cetko-
vec) se říkalo Cetkovský. Příjmení může být také odvozeno 
z německé podoby místního jména Sedlo.

V roce 1972 se přihlásil do čp. 71 Tomáš Cetkovský z Brna – 
umírá v roce 1974.

Cvrček, Cvrčková
V České republice je 537 mužů a 524 žen s příjmením, kte-

ré je odvozeno z názvu hmyzu. Byl tak nazýván malý člověk.
V roce 2000 se do čp. 78 přihlásila Věra Cvrčková z Prahy – 

po roce se odhlašuje do obce Majdalena u Třeboně.

Červeňák, Červeňáková
V České republice je 1 966 mužů a 1 907 žen s  tímto pří-

jmením. Původní Červeňák mohl mít zrzavé („červené“) vlasy 
nebo červené tváře (ať už od přírody růžolící či postižený ně-
jakou nemocí, která tu červeň způsobila), mohl se často čer-
venat nebo mohl nosit výrazný červený kabát.

Tereze Adamusové z čp. 61 se v roce 2005 narodil syn Jan 
Červeňák – v roce 2015 se odhlašují z trvalého pobytu v obci.

Čp. 27 bylo postaveno po  roce 1790. V  roce 1886 dům 
vyhořel a byla provedena jeho přestavba (z cihel a kamene). 
V roce 1902 byl rozšířený o chlév a mlat, v roce 1924 majitelé 
přistavěli špýchar s kolnou. V roce 1975 je provedena další pří-
stavba domu, o tři roky později je zahájena rekonstrukce ne-
movitosti. K dalším stavebním úpravám dochází v roce 1985. 

Čp. 27

čp. 27 – 1993 čp. 27

První známou majitelkou čp. 27 je vdova Kateřina Valášková, od které v roce 1837 hospodářství kupuje Václav 
Krejčík s manželkou Kateřinou. Syn Jan v roce 1880 dům prodává Františkovi Bydžovskému z Kněžiček. V rukou 
rodiny Bydžovských čp. 27 zůstává až do roku 1978, kdy jej od Antonie Jandové (rozené Bydžovské) z Vlkova nad 
Lesy kupují manželé Stanislav a Janina Břicháčkovi z Libkovic u Mostu. Současná majitelka, Eva Kadlecová z Prahy, 
dům získala v roce 1996.


